
 

 

 

 

Aan het college van Burgemeester en Wethouders 

Grote Markt 1 

9712 HN  Groningen 

 

Datum: 8 september 2014 

Betreft: schriftelijke vragen door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 41 van het 
Reglement van Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen betreffende 
kengetallen aangaande dieren(-beleid) in de gemeente 
 
 
Geacht College, 
 
De gemeentebegroting staat weer voor de deur; het moment voor de raad om haar beleidsvormende 

en controlerende taak uit te voeren. De Partij voor de Dieren wil voor het uitvoeren deze taak inzicht 

in alle nodige gegevens en daar horen volgens ons ook de gegevens bij omtrent diergerelateerd 

beleid. Helaas bleek de meerderheid van de raad deze mening niet te delen, gezien het sneuvelen van 

onze moties, die het College opriepen deze gegevens aan te leveren. 

Voor de andere beleidsvelden van de gemeente wordt jaarlijks, via begroting, gemeenterekening en 

voorjaarsnota, weergegeven hoe het ervoor staat, wat de ontwikkelingen en toekomstplannen zijn en 

worden doelstellingen en doelgroepen gemonitord. In contrast hiermee, stonden bijvoorbeeld in de 

begroting 2014 op het gebied van dierenbeleid enkel een algemeen stukje over biodiversiteit, een 

korte verwijzing naar de hondenbelasting en enkele financiële posten. De bekende opbouw van 'hoe 

staan we ervoor', 'wat willen we bereiken' en 'wat gaan we hiervoor doen', vinden we tot onze spijt 

niet terug als het gaat om diergerelateerde onderwerpen. 

Zoals u weet heeft de gemeente een taak in het opruimen van dode gevonden dieren, het opvangen 

van zwerfdieren en het bepalen van een hondenbeleid. Daarnaast heeft de gemeente beleidsruimte 

als het gaat om veedieren, bijvoorbeeld in het toestaan van uitbreiding, middels 

bestemmingsplannen en controle van het functioneren van luchtwassers. Verder hebben wij als 

gemeente beleid op het gebied van faunabeheer en wordt er actief beleid gevoerd ten bate van de 

bij. Het leeuwendeel van het beleid en de doelen omtrent dieren in Stad staan omschreven in de 

Dierenwelzijnsnota, die in 2008 is vastgesteld en via moties van de Partij voor de Dieren in 2010 op 

enkele punten is gewijzigd.  

Onze mening is, ondanks het gebrek aan steun, onveranderd gebleven. Daarom hebben wij, ten 
voorbereiding van de bespreking van de begroting 2015, een aantal vragen aan het College. We zullen 
deze categoriseren op beleidsveld en/of gemeentelijke taak.  
 
Dierenwelzijnsnota “van Kop tot Staart” 



Het hoofddoel van de Dierenwelzijnsnota is “we willen ons inspannen om dierenleed, 
dieronvriendelijk beleid en dieronvriendelijke activiteiten in onze gemeente te voorkomen, zo nodig 
tegen te gaan en diervriendelijk handelen te stimuleren.” In de conclusie worden concrete 
maatregelen genoemd. Voor wilde fauna zijn dit: 

 Het ecologisch gaan beheren van een groot deel van de Groningse Groenstructuur; 

 Een Gedragscode Gemeentelijk Beheer opstellen voor onderhoud van de openbare ruimte 
met oog voor dier- en plantensoorten; 

 In het Groninger Water- en Rioleringsplan 2008 aandacht te besteden aan stedelijk 
natuurwater en ecologische inrichting ervan, waarbij gestuurd wordt op een natuurlijke 
vispopulatie; 

 Een visverbod in het Piccardhofdiep, het Helperdiepje, het Helpermaar, de vijvers van het 
Stadspark, Noordeprlantsoen en delen van de Kardinge en de sloten in de Hunzezone; 

 Kijken of er een extra stap gezet kan worden voor dieren die het moeilijk hebben, door 
rechtstreeks te helpen en door aandacht te besteden aan Natuur- en Duurzaamheidseducatie 
en participatie van wijkbewoners, scholen en natuurorganisaties te bevorderen. 

En voor gedomesticeerde dieren zijn dit: 

 Het onderzoeken van de mogelijkheid om eigenaren van huisdieren op te roepen om met 
hun huisdier trainingen of verzorgingscursussen te volgen; 

 Binnen de Natuur- en Duurzaamheidseducatie aandacht te besteden aan de verzorging van 
huisdieren; 

 Binnen de catering van de gehele gemeentelijke organisatie over te gaan op Fair Trade en 
scharrelproducten. 

 
1. Sinds 2008 is er veel veranderd; in Groningen, maar ook op grotere schaal. Zo is de Wet 

Dieren per 1 juli 2014 ingegaan. Bent u met de Partij voor de Dieren van mening dat het tijd is 
om de Dierenwelzijnsnota te evalueren en te vernieuwen? Zo ja, wanneer kunnen wij een 
voorstel hiertoe van u verwachten? U kunt dan tevens de vragen 2 t/m 8 overslaan. Zo nee, 
dan kunt u verdergaan met vraag 2 en willen wij graag van u weten waarom niet? 

2. Bent u van mening dat het hoofddoel van de nota het afgelopen jaar behaald is; vindt u 
bijvoorbeeld dat er adequaat is opgetreden bij dieronvriendelijk handelen? Zo nee, waarom 
niet en wat voor consequenties verbindt u hieraan? 

3. Kunt u aangeven hoe en hoe vaak de gemeente het afgelopen jaar heeft ingegrepen bij 
dieronvriendelijk activiteiten en bij uitzonderlijke situaties, zoals strenge vorst? Zo nee, 
waarom niet? 

4. Hoe bent u van plan in 2015 invulling te geven aan het hoofddoel van de nota? 
5. Kunt u een stand van zaken geven betreffende de maatregelen die in de conclusie worden 

genoemd voor zowel de wilde dieren als de gedomesticeerde dieren? Zo nee, waarom niet? 
6. Op welke manier bent u van plan in 2015 invulling te geven aan de maatregelen? 
7. Hoe vaak is er het afgelopen jaar sprake geweest van illegaal vissen in de wateren waar een 

visverbod geldt? Is er een dalende, of stijgende trend te zien en zo ja hoe wordt hier in 2015 
op ingespeeld? 

8. Bent u van plan in 2015 de hoeveelheid beschikbare middelen ten behoeve van de uitvoering 
van de Dierenwelzijnsnota  te wijzigen? Zo ja, op welke manier en met welk doel? 

 
Over wilde fauna staat tevens het volgende in de nota: “Wij willen het vóórkomen van in het wild 
levende dieren bevorderen(...).” Hiertoe hanteert de gemeente onder andere een doelsoortenbeleid 
en zet zij zich in voor de bij.  

9. Kunt u aangeven hoe het staat met de doelsoorten en de bij in de gemeente? Zo nee, 
waarom niet? 

10. Op welke manier wilt u zich in 2015 inzetten voor de doelsoorten en de bij? 
 



Gevonden en hulpbehoevende dieren 
11. Kunt u aangeven hoeveel dode, hulpbehoevende en zwervende dieren er afgelopen jaar door 

de Dierenambulance van straat zijn gehaald en wat de ontwikkeling is in de afgelopen jaren? 
Zo nee, waarom niet? 

12. Kunt u aangeven hoeveel zwerfdieren en hulpbehoevende wilde dieren uit de gemeente er 
de afgelopen jaren zijn opgevangen en herplaatst (in geval van huisdieren) en of er voldoende 
opvangcapaciteit is voor deze dieren? Zo nee, waarom niet? 

13. De middelen voor  het ophalen en opvangen van dieren staan tot onze vreugde reeds ieder 
jaar in de begroting. Kunt u toelichten of met behulp van de geplande middelen in 2015 aan 
de wettelijke taak en de zorgplicht voor hulpbehoevende dieren kan worden voldaan? 

 
Chip- en neutralisatieactie 

14. Kunt u aangeven hoeveel gebruik er is gemaakt van de kortingsactie in de Stadjerspas 
betreffende het chippen en neutraliseren van katten? 

15. Wat is uw constatering over het succes van deze actie en wat voor consequenties verbindt u 
hieraan voor 2015? 

 
Hondenbeleid 

16. Kunt u aangeven hoe succesvol het huidige hondenbeleid het afgelopen jaar is geweest en of 
doelstellingen van het hondenbeleid dit jaar zijn behaald? Zo nee, waarom niet? 

17. Kunt u de kosten en baten van het handhaven van het hondenbeleid uiteenzetten? Zo nee, 
waarom niet? 

18. Op welke manier wilt u in 2015 invulling geven aan het hondenbeleid?  
 
Veehouderij 

19. Wat voor ontwikkelingen ziet u op het gebied van hobbymatige, biologische, intensieve en 
grootschalige veehouderij binnen de gemeentegrenzen? 

20. Op welke manier bent u in 2015 van plan om in de veehouderij, in lijn met de 
Dierenwelzijnsnota, dierenleed, dieronvriendelijk beleid en dieronvriendelijke activiteiten te 
voorkomen, zo nodig tegen te gaan en diervriendelijk handelen te stimuleren? 

 
Voorkeursbeleid circussen zonder wilde dieren 
Sinds 2011 is, via de aangenomen motie van de Partij voor de Dieren, zoals u weet een 
voorkeursbeleid van kracht voor circussen zonder wilde dieren. 

21. Beoordeelt u het voorkeursbeleid tot nog toe als succesvol uitgevoerd? 
22. Hoe wilt u dit voorkeursbeleid in 2015 vorm gaan geven, in afwachting van de landelijke 

wetgeving?  
 
 
Met vriendelijke groet, 

 

Gerjan Kelder 

Partij voor de Dieren 

 

 


